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ALGEMEEN 

ESB-artikel: meer ambtelijk en politiek lef nodig om
publieke uitvoering vlot te trekken 

Op 21 mei deelt Bernard ter Haar in ESB een uitvoerig stuk over de publieke uitvoering. In het
artikel schrijft ter Haar dat de publieke uitvoering zucht onder een hoge mate van  complexiteit
van de regelgeving. Complexiteitsreductie zal leiden tot inzichtelijker en daarmee effectiever
beleid, en een grotere efficiëntie en arbeidsproductiviteit bij de uitvoering. De al jarenlang geuite
wens tot complexiteitsreductie botst echter met de politieke realiteit. De stapeling van
instrumenten die tot de complexiteit heeft geleid, komt meestal voort uit de politieke behoefte om
bepaalde maatschappelijke groepen te bedienen. De politiek is beducht om de complexiteit te
reduceren, want welke politieke partij denkt dat het winst oplevert om de verkiezing in te gaan
met het verhaal dat ze de complexiteit hebben gereduceerd? Verder schrijft ter Haar dat
beleidsvorming zich te weinig richt op de uitvoering en dat de politieke dynamiek dit versterkt. Er
moet daarom een betere verbinding komen tussen beleid en uitvoering. Ook is er een grote

 

 



Bron: ESB

moderniseringsslag nodig van de ICT-systemen, bij voorkeur in samenhang tussen de
uitvoeringsdiensten zodat, waar dat behulpzaam is, data ook veel gemakkelijker kunnen worden
gedeeld. Het kan kostenefficiënt zijn om de uitvoering meer samen te doen, en moderne ICT is
veel krachtiger dan de verouderde was, maar onvermijdelijk gaat het om aanzienlijke
investeringsbedragen, waar Den Haag de ruimte voor moet maken. De uitvoering kan veel
krachtiger het eigen functioneren versterken en met concrete voorstellen voor regelreductie
komen, concludeert ter Haar.

ARBEIDSMARKT 

Bron: FNV

FNV: ‘Banenafspraak mislukt als kabinet en gemeenten
niet in actiekomen’ 

Op 29 mei stuurt vakbond FNV een brandbrief naar de Tweede Kamer over de Banenafspraak.
Ondanks de beloften en afspraken uit het Sociaal Akkoord van 2013, blijkt uit het jaarverslag van
het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid dat de doelstellingen voor de
Banenafspraak verre van behaald zijn. De FNV vraagt daarom tijdens het
‘Verantwoordingsdebat’ vandaag aandacht voor de urgente situatie van mensen met een
arbeidsbeperking. De vakbond wil ‘nog niet’ zo ver gaan om direct de stekker uit de
banenafspraak te trekken maar benadrukt dat het tijd is voor een fundamentele verandering in
het beleid. De FNV heeft een alternatief plan voorgesteld waarin mensen met een
arbeidsbeperking recht krijgen op begeleiding naar en tijdens werk. Dit plan heeft geleid tot een
initiatiefnota van CDA en SP, die door een ruime Kamermeerderheid is gesteund. Desondanks
koos de minister voor een ander scenario waarvan nu blijkt dat het niet werkt volgens de FNV.

Bron: Tweede Kamer

Kamervragen Van Oostenbruggen (NSC) over aantal
schijnzelfstandigen bij ministeries en diensten 

Op 27 mei stelt Tweede Kamerlid Tjebbe van Oostenbruggen (NSC) schriftelijke vragen aan de
minister en staatssecretaris van Financiën en de minister SZW over het toegenomen aantal
schijnzelfstandigen bij het Ministerie van Financiën. Ook bij de Belastingdienst is het aantal
schijnzelfstandigen gestegen.  Dit terwijl juist de Belastingdienst geacht wordt om handhavend
op te treden tegen opdrachtgevers die met schijnzelfstandigen werken. Van Oostenbruggen:
‘Wat betekent het voor het gezag en de geloofwaardigheid van de Belastingdienst indien bij het
Ministerie van Financiën en de Belastingdienst zelf het aantal schijnzelfstandigen juist
toeneemt?’ Verder vraagt Van Oostenbruggen: ‘Hoeveel schijnzelfstandigen zijn of waren er
werkzaam binnen de andere kernministeries van de Rijkdienst en hun dienstonderdelen,
uitgesplitst naar de jaren 2020 t/m mei 2024?’

Werkgeversvereniging AWVN reageert op coalitieplannen
arbeidsmigratie 

Op 27 mei plaatst werkgeversvereniging AWVN een artikel op haar website over de
migratieparagraaf in het hoofdlijnenakkoord. Het artikel somt een aantal maatregelen op en geeft

 
 

 

 

 

 

 

https://esb.nu/meer-ambtelijk-en-politiek-lef-nodig-om-publieke-uitvoering-vlot-te-trekken/
https://www.fnv.nl/nieuwsbericht/algemeen-nieuws/2024/05/banenafspraak-mislukt-als-kabinet-en-gemeenten-gee
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/kamervragen/detail?id=2024Z09066&did=2024D21364


Bron: AWVN

per maatregel aan wat de AWVN hiervan vindt. Met name over de voorgenomen inperking van
studie- en kennismigratie is de AWVN kritisch: ‘AWVN begrijpt de (terechte) zorgen over druk op
de woningmarkt en publieke voorzieningen. Wel vraagt AWVN zich af hoe we kunnen investeren
in kennis, als we (veel) strengere eisen gaan stellen aan kennismigranten en minder buitenlands
talent toelaten op onze universiteiten. Het is niet verstandig om de kennismigrantenregeling met
extra eisen ingewikkelder te maken, daarmee wordt de toegang tot Nederland onnodig
bemoeilijkt. (...) Daarnaast zijn naast hoogopgeleide kennismigranten ook vakkrachten hard
nodig om grote maatschappelijke opgaven te vervullen. Denk aan het bouwen van woningen, het
verlenen van zorg en de energietransitie.’

SOCIAAL-MEDISCH 

Werkbezoek Anne Marijke Podt aan SMC Utrecht 

Op maandag 27 mei ging Anne Marijke Podt, Tweede Kamerlid voor D66, op bezoek bij het SMC
Utrecht. Podt houdt zich in de Tweede Kamer bezig met thema’s rondom arbeidsmarkt en
arbeidsongeschiktheid. Het team nam haar drie uur lang mee en liet alles zien over de SMC-
vorming. Het bezoek begon met een korte introductie over het ontstaan het SMC en de
ontwikkelingen die zij doormaken. Vervolgens ging zij met individuele collega’s in gesprek  over
de verschillende disciplines en hoe beleid in praktijk uitwerkt. Ten slotte was zij aanwezig bij een
multidisciplinair overleg en kwam de overdracht van SMZ naar Werkbedrijf aan bod. Het
werkbezoek werd als geslaagd ervaren door het team en het Kamerlid die zodoende meer
inzicht kreeg in de uitvoeringspraktijk.

DIENSTVERLENING 

Bron: Tweede Kamer

Palmen (NSC) stelt vragen over het hanteren van een te
lage beslagvrije voet voor ouderen bij de verrekening van
schulden 

Op 27 mei stelt Tweede Kamerlid Sander Palmen (NSC) schriftelijke vragen aan de minister voor
Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen over het hanteren van een te lage beslagvrije voet
voor ouderen bij de verrekening van schulden. Ze stelt de vragen naar aanleiding van onder
andere een uitspraak van de CRvB waarbij artikel 3 en 4 van de Regeling tenuitvoerlegging
bestuurlijke boeten en terugvordering onverschuldigde betalingen bij de invordering op
gepensioneerden buiten toepassing is verklaard. In deze context vraagt Palmen of de minister
de mening deelt dat het door de rechter buiten toepassing verklaren van de manier waarop
momenteel de beslagvrije voet voor AOW-gerechtigden wordt gehanteerd gevolgen heeft voor
de invorderingsbesluiten die genomen worden door SVB, UWV en gemeenten. Hoe vindt de
minister dat de SVB, UWV en gemeenten moeten omgaan met besluiten die vóór de datum van
de uitspraak zijn genomen? Moet de hoogte van de aflossing ambtshalve worden herzien of
moeten mensen zelf om herziening verzoeken, vraagt Palmen.

ICT & DATA 

 
 

 

 
 

 

 
 
 

 

https://www.awvn.nl/politiek/publicaties/hoofdlijnenakkoord-arbeidsmigratie-reactie-awvn/
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D21361&did=2024D21361


Bron: Berthub

Column: de hele overheid naar de cloud? Dat is een
politiek besluit 

Op 31 mei deelt Bert Hubert, ondernemer en softwareprogrammeur, een column over ICT-
diensten binnen de overheid. Hubert schrijft dat stilletjes maar in hoog tempo verhuizen cruciale
ICT-diensten binnen de Nederlandse overheid naar met name Microsoft servers onder
Amerikaans recht. Dit neemt zulke enorme vormen aan dat de ICT-kennis binnen de
Nederlandse overheid, maar ook binnen Nederland zelf, snel afkalft. Ook is deze beweging
dodelijk voor onze eigen Europese industrie, waardoor we straks echt geheel hulpeloos zijn. De
overheid mag volgens eigen beleid weloverwogen naar de cloud verhuizen. Maar het gebeurt
niet weloverwogen, maar wel stilletjes en onder de radar, en het is duidelijk dat de hele
communicatievoorziening van de rijksoverheid (email, documenten, samenwerken) onderweg is
naar servers van Microsoft. Dit vergt veel meer politieke aandacht om te voorkomen dat we
onbewust met ambtelijke besluiten (of zelfs zonder!) onze eigen ICT-capaciteiten verkwanselen
en voortaan exclusief via het buitenland met onszelf moeten communiceren.

Bron: Tweede Kamer

Rondetafelgesprek over risicoprofilering in het
handhavingsbeleid 

Op 23 mei vindt in de Tweede Kamer een rondetafelgesprek plaats over risicoprofilering in het
handhavingsbeleid. Tijdens het gesprek werd het perspectief van gedupeerden en toetsende
instanties aan het woord bij monde van ervaringsdeskundigen, Nationale ombudsman Reinier
van Zutphen en het College voor de Rechten van de Mens. Ook werd het perspectief van
uitvoeringsorganisaties belicht. In dit blok spraken Kamerleden met de Belastingdienst, de
Politie, de VNG en de Koninklijke Marechaussee. Afsluitend kwamen enkele deskundigen uit de
wetenschap en ngo’s aan het woord.

 

OVERIG 

Bron: Ieder(in)

Grote zorgen over stapeling bezuinigingen op
gehandicaptenzorg 

Op 29 mei schrijft Ieder(in) dat zorgaanbieders, professionals en cliënten- en
verwantenorganisaties in de gehandicaptenzorg zich grote zorgen maken over de stapeling van
bezuinigingen op de zorg voor mensen met een beperking in de komende jaren.
Brancheorganisatie Vereniging Gehandicaptenzorg Nederland (VGN) en cliënten- en
verwantenorganisaties Ieder(in), Lfb en KansPlus sturen daarom samen met
beroepsverenigingen NVAVG, BPSW, V&VN, NVO en NIP een brief aan de formateur en de
partijen die recent het Hoofdlijnenakkoord sloten. Cliënten- en verwantenorganisaties,
zorgorganisaties en professionals hebben grote zorgen over de consequenties van deze
bezuinigingen op de kwaliteit en beschikbaarheid van zorg voor mensen die op deze zorg zijn
aangewezen en voor wie geen andere alternatieven voorhanden zijn. Hun gezamenlijke
boodschap is dat bezuinigen op de zorg voor mensen met een beperking leiden tot een
onaanvaardbare afname van hun kwaliteit van zorg en de kwaliteit van leven van hun cliënten. 

 

 

 

 

 

https://berthub.eu/articles/posts/de-hele-overheid-naar-de-cloud-dat-is-een-politiek-besluit/
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03248
https://iederin.nl/grote-zorgen-over-stapeling-bezuinigingen-op-gehandicaptenzorg/


Bron: Algemene Bestuursdienst

Christel de Witte directeur BKWI 

Op 31 mei maakt de Algemene Bestuursdienst bekent dat Christel de Witte is aangesteld als de
nieuwe directeur van Bureau Keteninformatisering Werk en Inkomen (BKWI). Daarmee heeft
BKWI vanaf 1 september 2024 een opvolger voor Gerhard Hagedoorn, die in april begon als
directeur IV bij UWV Klant & Service.

 

 
 

Colofon
Het Public Affairs-team ondersteunt en adviseert UWV in contacten met de politiek en
strategische stakeholders. Wil je advies of kun je zelf ondersteuning gebruiken van het PA-team?
Neem dan contact met ons op: @uwv.nl. 

https://www.algemenebestuursdienst.nl/actueel/nieuws/2024/05/31/christel-de-witte-directeur-bkwi



